
A Minisztertanács 
jóváhagyta az 1985. évi 
népgazdasági tervet 

A kormány Tájékoztatási Hivatala közli : 
A Minisztertanács csütörtökön ülést tartott. A z Or-

szágos Tervhivatal elnökének előterjesztése alapján meg-
tárgyalta cs jóváhagyta a jövő évi népgazdasági tervet. 
A pérzügyminiszter előterjesztette az 1965. évi állami k lt-
ségvetés tervezetét. A kormány a tervezetet megvitatta 
elfogadta, s úgy határozott, hogy az országgyűlés elé ter-
jeszti. 

Az élelmezésügyi miniszter az 1964. évi felvásárlásról, 
a földművelésügyi miniszter a mezőgazdasági dolgozók 
munkásvédelmi helyzetéből számclt be. A kormány a jelen-
téseket megvitatta és tudomásul vette. 

Apró Antal, a Minisztertanács elnökhelyettese tá'é-
keztatta a kormányt a K G S T Végrehajtó Bizottságénak 
la. uleserol, a mag ar—szovjet gazdasági tárgyalásokról, 
valamint a magyar—bolgár gazdasági-műszaki és tudo-
mányos együttműködési bizottság ötödik ülésszakáról. A 
Minisztertanács a beszámolókat jóváhagyta. 

A kormány elfogadta a Minisztertanács, a Gazdasági 
Bizottság és a Központi Népi Ellenőrzési Bizot ság 1965. 
év i első fé lév i munkatervét, ma jd napi ügyeket tárgyalt. 
( M T I ) 

Ülést tartott az MSZMP 
Szeged városi bizottsága 

Tegnap. csütörtökön a rehajtó bizottság 1964 II. 
Kálvin téri székházban ülést félévi munkájáról. Végül Sí-
tartott az MSZMP Szeged pos Géza, a városi pártbi-
városi bizottsága. Az ülés zottság titkára előterjesztette 
első napirendi pontjaként a pártbizottság és a párt-
Törköly Ferenc, a városi végrehajtóbizottság 1965 L 
párt-végrehajtóbizottság tag- félévi munkatervét, 

ja, a pártbizottság osztály- A beszámolókat követő vi-
vezetője terjesztett elő be- tában felszólaltak: Dáni Mi-
számolót a pártvezetőségek hály, Berzsenyi Lajos, Gál 
újjáválasztásának tapaszta- Géza, Czifra Pál, Dani Já-
latairól. Ezt követően Per- nos. Kincses András, Piros 
jési László, a városi pártbi- László, Kispál Jenő, dr. 
zottság első titkára az MSZ - Márta Ferenc, Balassi Sán-
M P Politikai Bizottsága dor és Móczán Lajosné. 
1964 május 13-1 határozatá- A pártbizottság az előter-
ból adódó feladatokat ismer- Vesztéseket megvitatás után 
tette, majd beszámolt a vég- egyhangúlag elfogadta. 

Az Országos 
munkaterve 

az elnökség ülésén 
Az Országos Béketanács zésének, a hirosimai és na-

csütörtökön a Béketanács gaszaki atombombázásnak 
székházában Szakasits Ar - 20. évfordulója, valamint a 
pád elnöklésével ülést tar- Béke-világtanács kongresz-
tott, amelyen részt vett Bu- szusa. 
gár Jánosné, a Hazafias 

54. évfolyam, 296. szám Ara: 53 fillér Péntek, 1954. december 18. 

Népfront főtitkárhelyettese Sebestény Nándomé, a 
és Harmati Sándor, a Nép- Béketanács osztályvezetője 
front Országos Tanácsának beszámolt a Béke-világta-
titkára is. n á c s elnökségének legutóbbi 

Szakasits Árpád megnyitó- berlini üléséről, a júliusra 
játen kegyeletes szavakkal f e r v e z e t t he i s inki béke-vi-
emlékezett meg a 
nács alelnökének, 

bő^eta- lágkongresszus 
Boka munkálatairól, 

előkészítő 
valamint a 

Lászlónak, a neves írónak magyar békemozgalom nem-
és tudósnak elhunytáról Az ^ ö z i kapcsolatairól, 
elnökség tagjai néma fela-
1 ássál adóztak emlékének. A munkatervhez és a be-

^ . . , . , . _ számolóhoz Fodor Istvánné 
A továbbiakban Dezsery r e c & k i pedagógus, Gervai 

László, az Országos Béketa- Béla, a KIOSZ elnöke, Szé-
nács főtitkára ismertette az kely Sándor tatabányai vá-
1965. évi munkaterv javas- ]ár, K f ldy Zoltán evangéll-

. , , , kus puspok es Terényi Ist-
latot A tervezet — amely v á l l j a Béketanács elnöke 
figyelembe veszi, hogy az szóit hozzá, majd az elnök-
ENSZ 1965-öt a nemzetközi ség a munkatervet és a nem-
együttműködés évének java- zetközi kapcsolatokról szóló 
eolta — a magyar békemoz- jelentést elfogadta. A mun-
galom tevékenységét a jövő katervet az Országos Béke-
év több jelentős eseménye tanács hagyja jóvá, amely-
köré csoportosítja. Ezek; ha- nek ülését az elnökség hatá-
zánk felszabadulásának, a rozata szerint januárban 
második világháború befeje- hívják össze. (MTI) 

Felelősségteljes 
megbízatás 

L e h e l - e f ő á l l a f f e n y é s z l ő 

e g y l á n y 

Oktalanul heverő 
oktatógép 

A DAV SZEGEDI 
ÜZLETIGAZGATÓ-

SÁGA TELJESÍTETTE 
IDEI TERVÉT 

Wagyar—román 
megállapodás 
N. Bozdog román belke-

reskedelmi miniszterhelyet-
tes vezetésével öttagú román 
delegáció tartózkodott ha-
zánkban, belkereskedelmi 
választékcsere-megállapodás, 

valamint a két ország lakos-
ságának ellátását érintő idő-
szerű kérdések megtárgya-
lása céljából. 

A tárgyalások eredménye-
képpen Seves Sándor, a bel-
kereskedelmi miniszter első 
helyettese és N. Bozdog ro-
mán külkereskedelmi mi-
niszterhelyettes csütörtökön 
aláírta az 1965. évi magyar 

a 

^ V A V U I l ¥ & . 4 - H 

erüleii tanácsülések eii 
Szegeden, tegnap, csütörtökön délelőtt a II. és a III. nich és a Saatymazi utca, Bo-

kerületi tanács idei utolsó ülését tartotta. A II. kerület zsó Antal a Csuka, az Avar 
parlamentje a Postás Művelődési Otthonban, a III. kerü- és a Gém utca kereszteződé-
leté pedig a Rákóczi utcai pártszervezet hely iségében vé- seinél az átjárók állapotát ki-
gezte munkáját, fogásolta. 

Szabó Mihály a Csuka utcai 

A II. kerületi tanács Ülése l a k ó k nevében köszönetet 
mondott az új aszfaltjárdáért. 

A IL kerületi tanács ülésén sát, Sánta Pál a MÉK Ilona Tornán Mihályné javasolta* 
Hódi Győző tanácstag elnö- utcai raktára csatornájának hogy a béketelepi tóhoz he-
költ. A tanácskozáson megje- javítását, Gémes Lászlóné a lyezzenek el figyelmeztető 
lent Hofgesang Péter, a nép- Lomniczi utca kövezését kér- és a korcsolyázást tiltó táb-
front városi titkára is. Az ^ pásztor Albert javasolta, lát, hogy ne forduljon elő 
ulcsen Santa Pál, a mezőgaz- h o g y a végrehajtó bizottság több halálos baleset. Hódi 
dasagi allando bizottság elno- gondoskodjék a petőíitelepi Győző többek között kérte a 
ke beszámolt a kerület ter- autóbusz végállomás javítása- DÁV-ot, javítsák meg az 
meloszovetkezeíeiben folyó ^ E g r i jstvánné a Damja- energiaellátást Felsővároson, 
munkáról, az idei év eredmé-
nyeiről. A napirendnek meg-

^^JlFSXt. A kerületi tanacs ülese 
S f ^ L ? i S f f i f í 4 b i Z O t t " A III. kerületi tanács ülése lamennyi felszólaló hangsú-
sag ez evi m u n k á t vb-elnök meg- lyozta, hogy a I I I . lcerület-

A két referátumot élénk „ „ ... ben jelentős e,-dményeket 
vita követte, husz tanácstag nyitó szavai utan Horváth é r t e k ^ a tömegkapcsolatck 
szólalt fel. A tanácsülés meg- Ferenc elnökletével folytatta fejlesztésében. Mind több dol-
állapította, hogy a IL kerü- munkáját. A napirenden sze- gozót vontak' be az állami 
^ ^ i r ^ f v K é s ^ S : ^Pé l t » * « előtér- feladatok végrehajtásába, 
fontosabb problémáit tűzte, jesztése alapján a kerületi 
vitatta meg, s lehetőség sze- tanács tömegkapceolatának 
rint érdemben intézkedett A f e j ődése , továbbá a kerület 
kerületi tanács végrehajtó . . , , . ... 
bizottságának sok segítséget tnunkaja, 
nyújtottak az állandó bizott- eredménye. Ezt a témát 
ságok, a népfront csoport-k Makra Mihály vb-elnökhe-
és a különböző 
szervek. 

Hangoztatták, hogy az elért 
eredményeket tovább kell 
fejleszteni, szilárdítani. 

A kerület tsz-einek fejlő-
désével kapcsolatban bírál-
ták az előterjesztést. Rózsa 
István tanácstag például ki-

társadal~ii j^ttes, a kerületi tanács jö- fogásolta, hogy az öntözéses 
vő évi intézkedési tervét pe- gazdálkodás nem kapott 

Ezután az ülés jóváhagy ta ^ S z é c s i I m r e a kerületi eléggé hangsúlyt a beszámo-

v é t ^ é l ü l ^ i n t e n S S c i ó k r o tanács pénzügyi osztályának lóban. Borka László azt tette 
szóvá, hogy a terméstárolók 
építésére nem fordítanak na-

került sor. Gombai Mihály vezetóje terjesztette elő, 
kifogásolta, hogy a Városgaz- „„„,,—„», , . . . . 
dálkodási Vállalat új hóekéi a A napirendi pontokat vita 
gyalogjárda szélére dúrják a követte. Sorrendben felszó- „ _ 
havat Hegyesi Gergely java- udt Szilddi Sándor, Csiszár " *"" 
solta, hogy a tanácstagok lá- ^ ^ N y i t r a i ^ ^ m z s a 
togassák a város másik két . . . _ , _ , , . ' 
kerületének tanácsüléseit Lő- ^tván, Borka Laszlo, Sava-
rincz István kérte, hegy a "V 3 Rozália, Kószó József ta-

_ D Á V javítsa gyorsabban a nács tag, valamint mint meg-
román belkereskedelmi vá- | közvilágítási lámpákat Iglúi hívott vendég, Szili Antal, a . 
l^tékcsere -megállapodást F ® r c n c » Sl̂ St Móra Ferenc Tsz elnöke és Mihály vb-elnokhelyettes va-laszxeKcsere-meganapoacusi, Uási p r o b l é m a i r ó l beszélt. R « - _ , . _ .. . I ü m a H r^r,;^ 

mindkét részről 1,5—1,5 mii- | konczai Lászlóné a Rókuson Szekszárdi György, az Ü j 
elszaporodott patkányok írtá- Élet Tsz állattenyésztője. Va-

a burgonyavetőmag termesz-
tésére tett javaslatot, ugyan-
akkor Nyitrai Antal a mező-
gazdasági termények minősé-
gének javítását szorgalmaz-
ta. A hozzászólásokra Makra 

lió rubel értékben. 

Ezerholdas öntözőtelep épül 

lamint az újszentivánl és ti-

Hosszabb ideig tartó vita szaszigetl területekkel körül- adat lesz. Előreláthatóan 
után eldőlt az újszegedi A l - vett újszegedi határrészén évente 200 holdas öntözőegy-
sótiszapart sorsa. Korábban nem szabad nagyobb mező- ségek épülnek. 1965-ben az 
ugyanis számos olyan elkép- gazdasági beruházásokat első 200 holdnyi területre a 
zelés volt, hogy az újszegedi végrehajtani, mivel ez vá- jóváhagyott költségvetés sze-
Lövölde út, a Tisza-part, va- rosfejlesztés szempontjából rint 2 millió 100 ezer forin-

beépítésre váró terület tot költenek. Az építkezést 
a tervezés befejezése után a 

Mint Hovcrka István, a jövő nyár végén kezdik el, 
Szeged megyei jogú városi h o g y évközben a munkálatok 
tanács vb mezőgazdasági n e zavarják a földeken a 
osztályának vezetője tájé- termelést 
koztatta lapunk munkatár-
sát, a vita most a mezögaz- A Jelenleg ismert legmo-
daság, pontosabban az újsze- dernebb öntözési elveket 
gedi Haladás Tsz javára fogják itt alkalmazni. A Ti-
# » t el. Az országos szervek s ^ b ó l e l a k t r o m o s m o t o r o k 
jóváhagyták, s az Alsótisza. E e g í t s é g é v e l k i e m e l t öntöző-
vidéki Vízügyi Igazgatóág v í z a z altalajba fektetett 
tervező kollektívája máns nyornócsöveken át jut el a 
megkapta a megbízatást egy tóbkikbai s hidránsokra kap-
ezerholdas szövetkezeti on- c s o l t v í z á g y ú k l o c s o l j á k a 
tözotelep terveinek elkészi- n ö v é n y e v G t . A m u n k a teljes 
lesere. befejezése után Szeged leg-

A komplex öntözőművek nagyobb egybefüggő öntö-
kiép'tése — mint Hovorka zött mezőgazdasági termelő 
elvtárs elmondotta — több egysége lesz az alsótisza-
évre szóló beruházási fel- parti. 

Kétvágányú köz l ekedés 
Kisújszállástól eddig csak egy vágány vezeteti az 
egyébként rendkívül nagyforgalmú Budapest—Záhony vo-
nalon. A megnövekedett teher- és személyforgalmat ez 
már nem bírta el. A második s*ágány építéséhez a múlt 
év második felében kezdtek hozzá, s most már átadás 
előtt áll az ú j vágány első szakasza Hajdúszoboszló— 
Kisújszállás, illetve Debrecen—Apafa kőzött. Az ú j vá-
gány megépítésével Budapest és Apafa között is két vá-
gányon 125 kilométeres sebességgel közlekedhetnek majd 
a vonatok. Képünkön: Karcag határában as ú j vágány 
alapozásénál dolgozik n úgynevezett rinó-tőm&rtt* gé» 

laszolt, majd interpellációk-
ra, bejelentésekre került sor, 

Borka Mihály szóvá tette, 
hogy a tanácstagi beszámoló-
kon elhangzottakra a tanács-
tagok nem kapnak kielégítő 
választ a tanács szakigazga-
tási szerveitől. Savanya Ro-
zália a Dobó utca gyalogjár-
dájának aszfaltozását sürget-
te. Rajcsányi András pedig 
megkérdezte: ki a gazdája a 
volt Kinizsi-pályánalt, illetve 
a lebontásra ítélt sportpályát 
mikor szüntetik meg? Hang-
súlyozta, hogy a sportpálya 
kerítését és tribünjét lassan 
széthordják a környékbeli la-
kók tüzelni, s végül nem lesz 
majd mit lebontani. Virág 

István isrr.ét szólt az egyoj-
dalú közlekedésre ítélt Bem 
tábornok utcával kapcsolatos 
problémáról. Ekörül hónapok 
óta folyik a huzavona, s mint 
ahogy Vincze Antal vb-einök 
zárszavában hangsúlyozta: a 
Bem tábornok utca közleke-
dés ível kapcsolatban csak a 
Minisztertanács hozhat dön-
tést, mert annak idején há-
rom minisztérium együttesen 
hozott olyan határozatot, 
hogy a Bem tábornok utcán 
csak egyoldalú közlekedés le-
het a Kossuth laktanyáig. 
Mindehhez hozzátehetjük: 
érthetetlen, hogy ez a vi-
szonylag kis ügy, amely vi-
szont nagyon is közeitől 
érinti Alsóvárosnak a Bem 
tábornok utcán közlekedő la-
kóit, hosszú hónapok óta 
nem intéződött eL 


